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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen intézkedéseket kíván tenni a kormányzat 
annak érdekében, hogy a hazai lakossági ügyfelek banki pénzforgalmi terhei érzékelhetően 
csökkenjenek?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A Magyar Nemzeti Bank munkatársai a mai napon a portfolio.hu honlapon közzétették, bankolási
költségeket vizsgáló tanulmányukat, melyben a következő megállapítás szerepel:

„A  magyar  lakossági  ügyfelek  relatív  (adott  jövedelemkategóriához  tartozó  átlagos  nettó
bérszínvonalhoz  viszonyított)  havi  pénzforgalmi  díjterhei  valamennyi  vizsgált  országnál
magasabbak mindhárom fogyasztói profil  esetében. A teljes díjterhelés magas jövedelemarányos
szintje különösen a legalacsonyabb jövedelmi kategóriában aggasztó, hiszen azt mutatja, hogy az
ebben a rétegben átlagosnál sokkal magasabb arányban megtalálható, bankkapcsolattal még nem
rendelkező  állampolgárok  pénzügyi  szolgáltatások  körébe  történő  bevonását  nem támogatják  a
bankok által jelenleg alkalmazott számlakondíciók.”

A vizsgálat hazánkat, valamint további 11 EU országot érintett.

Megállapításra került az is, hogy „Összefoglalóan elmondhatjuk, hogy a felmérésünk eredménye
alapján  a  magyar  lakossági  ügyfelek  jövedelemarányos  pénzforgalmi  költsége  a  tranzakciós
illetéket  kiszűrve  is  kimagasló  európai  összehasonlításban,  ami  komolyan  hátráltathatja  az
elektronikus  fizetési  módok  jelenleginél  szélesebb  körű  elterjedését.  Igaz  ugyan,  hogy  Kelet-
Európában  általánosan  megfigyelhető  a  pénzforgalmi  szolgáltatások  más  régiókhoz  viszonyított
magasabb árazása, azonban a magyar díjak még ebben a régióban is a legdrágábbak.”

Kérdezem Tisztelt  Miniszter Urat,  hogy milyen intézkedéseket kíván tenni  a kormányzat  annak
érdekében, hogy a hazai lakossági ügyfelek banki pénzforgalmi terhei érzékelhetően csökkenjenek?



Gyöngyösi Márton
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